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USTawa o iiP w SeJMie 
na posiedzeniu sejmo-

wej komisji administra-
cji i Spraw wewnętrznych 
16 grudnia 2009 r. odbyło się 
pierwsze czytanie rządowego 
projektu ustawy o infrastruktu-
rze informacji przestrzennej 
(iiP). założenia ustawy i uza-
sadnienie do niej zreferował 
wiceminister spraw wewnętrz-
nych i administracji Tomasz 
Siemoniak. komisja skierowała 
projekt do Podkomisji nad-
zwyczajnej do rozpatrzenia 
rządowego Projektu Ustawy 
o iiP. Podkomisja ma przedsta-
wić wyniki prac do 21 stycz-
nia 2010 r. w jej skład wcho-
dzi siedmioro posłów: lPiotr 
Józef klim (Po) – przewod-
niczący, lBarbara Maria-

nowska (PiS), lMirosław Paw-
lak (PSl), lPio tr Polak (PiS), 
lStanisława Prządka (Sld), 
lMarek aleksander Skoru-
pa (Po), lPiotr van der co-
ghen (Po). 
Przypomnijmy, że projekt przy-
jęty przez radę Ministrów na 
posiedzeniu 3 listopada do 
Sejmu wpłynął 27 listopada. 
w druku sejmowym nr 2562 
oprócz tekstu samej ustawy 
znalazły się także projekty 
14 aktów wykonawczych. 
Ustawa wraz z uzasadnieniem 
i załącznikami liczy 62 strony, 
rozporządzenia – 776 stron. 
koszty finansowe wdroże-
nia infrastruktury informacji 
przestrzennej mają w okresie 
najbliższych 10 lat wynieść 

PożegnAliśmy
Prof. Jerzego fellmAnnA
15 grudnia br. w wieku 87 lat 
zmarł prof. dr hab. Jerzy Fell-
mann, emerytowany profesor Po-
litechniki warszawskiej, wielo-
letni wykładowca na wydziale 
geodezji i kartografii, specjali-
sta z zakresu fotogrametrii oraz 
zastosowania metod geodezyj-
nych i fotogrametrycznych w bu-
downictwie, inżynierii, a tak-
że archeologii. nabożeństwo 
żałobne zostało odprawione 
21 grudnia w kościele pw. Mat-
ki Bożej nieustającej Pomocy 
na Saskiej kępie. Po nabożeń-
stwie nastąpiło odprowadzenie 
na cmentarz Bródnowski do gro-
bu rodzinnego w kwaterze 6 c, 
rząd 5, grób 23. wspomnienie 
o profesorze na s. 54 
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PoMorSki ProJekT na SeMinariUM
wPrzejazdowie koło gdańska 

15 grudnia 2009 r. odbyło się se-
minarium dotyczące projektu „informaty-
zacja państwowego zasobu geodezyjne-
go i kartograficznego oraz opracowanie 
systemu organizacji, zarządzania i udo-
stępniania przez internet” finansowanego 
z funduszy norweskich, a realizowanego 
w województwie pomorskim.
Spotkanie, w którym uczestniczyło około 
50 osób, otworzył wiesław Byczkowski, 
członek zarządu województwa Pomor-

skiego, a pierwszy referat wygłosił geo-
deta województwa krystian kaczmarek. 
opowiedział on o założeniach projektu, 
którego liderem jest urząd marszałkow-
ski. Bierze w nim udział 14 powiatów 

oraz miasta Słupsk i Sopot. Przedmiotem 
przedsięwzięcia jest opracowanie oraz 
wdrożenie systemu elektronicznej archiwi-
zacji i obiegu dokumentów zasobu geo-
dezyjnego i kartograficznego zgroma-
dzonych w poszczególnych odgik -ach. 
koszt projektu finansowanego głównie 
z funduszy europejskich wynosi około 
8 mln złotych, a termin jego ukończenia 
wyznaczono na 30 kwietnia 2011 roku.
następnie głos oddano przedstawicie-
lom oPegieka elbląg. o wdrożeniu 

systemu informatyczne-
go opowiedział adam 
augu stynowicz, a wy-
tyczne do standardów 
dotyczących gromadze-
nia, opisywania, udo-
stępniania i wymiany 
dokumentów przedstawił 
dariusz Szymala. 

Stronę finansową 
przedsięwzięcia 

przedstawił z kolei ra-
fał rolka z Towarzystwa 
naukowego organiza-
cji i kierownictwa od-

dział w gdańsku (Tnoik). opowiedział 
o sporządzaniu wniosków o płatność 
oraz sprawozdań z realizacji projektu. 
do najważniejszych już zrealizowanych 
działań zaliczył ogłoszenie i rozstrzyg-

nięcie przetargu oraz wykonanie zamó-
wienia na opracowanie dokumentacji 
technicznej na realizację projektu. Bar-
dzo ważnym krokiem było również po-
wołanie Biura Projektu (prowadzonego 
przez oPgk w gdańsku oraz oPegie-
ka elbląg i Tnoik). kolejnym przedsię-
wzięciem było ogłoszenie dwóch prze-
targów na przetwarzanie dokumentacji 
geodezyjnej i kartograficznej, a także na 
dostawę sprzętu i oprogramowania oraz 
szkoleń. wanda Stankiewicz, również 
z Tnoik, opowiedziała o doświadcze-
niach z realizacji przez Towarzystwo pro-
gramów partnerskich. 
choć gdynia nie przystąpiła do projektu, 
gdyż jej zasób geodezyjny jest już zinfor-
matyzowany, to w swoim wystąpieniu na-
czelnik wydziału geodezji Urzędu Miej-
skiego anna Mikołajczyk zaznaczyła, że 
UM będzie się angażował i wspierał in-
formatyzację powiatów w województwie. 
Przedstawiła też bazy danych i portal in-
formacji przestrzennej gdyni, który jest jed-
nym z bardziej rozbudowanych systemów 
tego typu w Polsce. 
Spotkanie zakończyła dyskusja, podczas 
której Teresa kwiatkowska, kierownik Biu-
ra Projektu, podziękowała za spotkanie 
i zaprosiła na kolejne, które odbędzie się 
w październiku 2010 roku. 

Tekst i zdjęcie Joanna MoSTowSka

650 mln zł, z tego w 2009 r. 
– 50 mln, a w latach 2011- 
-2013 – 300 mln zł. 
z projektowanych rozporzą-
dzeń skutki finansowe dla 
budżetu mają tylko rozporzą-
dzenia w sprawie: lrady 
infrastruktury informacji Prze-
strzennej (5 mln zł), losnów 
geodezyjnych, grawimetrycz-
nych i magnetycznych  
(8-8,5 mln), lszczegółowych 
wymagań dotyczących cen-
tralnego rejestru form ochro-
ny przyrody (12 mln), lzinte-
growanego systemu informacji 
o nieruchomościach (nie osza-
cowano). 
więcej na geoforum.pl 7, 17 
i 21 grudnia 2009 r.
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